
 

اقتصاد ي، سياسي و اجتماعي 

 راه خروج از بن بست
 مذاکرات برجامی

رضا نصری
کارش�ناس ارش�د مسائل 

بین الملل

سرمقاله

اراده  اگ��ر  معتق��دم 
سیاس��ی وجود داشته 
باش��د، راه ح��ل حقوق��ی برای خ��روج از 
بن بست مذاکرات نیز در دسترس خواهد 
بود.همانطور که می دانید، بن بست کنونی 
مذاک��رات ب��ه اخت��اف طرفین بر س��ر 
»موضوعات پادمانی« برمی گردد. حال، 

اگر با نگاه کان تری به موضوع...
ادامه در صفحه 3 

رویداد

مدیرکل بازرسی وزارت راه و شهرسازی اعلام کرد؛

کاهش ناوگان حمل و نقل 
عامل نارضایتی زائران

معاملهطلا،ملک،ارزوخودرومشمولمالیاتمیشود؛

خبرتلخبرای
سفتهبازانوسوداگران

گروه انرژی: مصرف و عرضه بنزین در کشور بالا و خارج از پیش بینی هاست، سال گذشته 
میانگین فروش؛ البته با در نظر گرفتن کرونا حدود ۷۶ تا ۷۷ میلیون لیتر در روز بوده است 
در حالی که این رقم در سال جاری بسیار بالاتر و حتی در یک روز به حدود ۱۳۰ میلیون 
لیتر هم رسید. آنطور که صالحی، رییس کانون انجمن های صنفی جایگاه داران سوخت 
پیش از این اعام کرده؛ متوس��ط مصرف بنزین در چهار ماهه س��ال جاری حدود ۱۰۱ 
میلیون لیتر بوده و البته میزان تولید بنزین در کشور در بهترین حالت ۱۰۴ میلیون لیتر 
در روز است و این در حالی است که زمان تعمیرات اساسی این آمار به کف ۹۴ میلیون 

لیتر می رسد. به نظر می رسد که...                                                      صفحه 5
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»تجارت« ارزیابی کرد؛سیاستگذار چگونه میتواند قیمت کالاها را در سال آینده کنترل کند؟
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وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه امسال صادرات 
خودرو کمتر از ۲۰ هزار دستگاه خواهد بود، گفت: امسال بر 
بازار داخل تمرکز کرده ایم و برنامه صادرات خودرو از سال 
آینده اجرایی می ش��ود. س��ید رضا فاطمی امین در گفتگو با 
مه��ر، در م��ورد صادرات خودرو اظهار کرد: ما یک برنامه ۴ 
ساله برای صنعت خودرو طراحی کردیم که بر اساس این 
برنامه تدوین ش��ده، از س��ال ۱۴۰۲ اقدامات لازم را برای 

صادرات خودرو آغاز می کنیم...

  معاون اجرایی رییس جمهورتاکید کرد: رئیس جمهور اجازه 
افزایش قیمت بنزین را نمی دهد. ، صولت مرتضوی در حاشیه 
جلسه هیات دولت در گفت وگویی ادامه داد: تحت هیچ شرایطی 
آقای رئیس جمهور اجازه این افزایش قیمت را نخواهد داد.وی 
افزود: همچنین رئیس جمهور در رابطه با قیمت س��ایر اقام 
هم تاکید دارند تا پایان سال افزایش قیمتی صورت نگیرد.یک 
عضو هیات رئیسه کمیسیون انرژی مجلس نیز اخیرا، گفت: 

در عین حال که معتقدیم باید در حوزه مصرف ...

اجرای برنامه صادرات 
خودرو از ۱۴۰۲ 

رئیس جمهور اجازه گرانی 
بنزین را نمی دهد

 صفحه2  صفحه 6

عقب نشینی  واشنگتن 
در برابر تهدید »اون«

 سخنگوی کاخ سفید: به دیپلماسی
 در قبال کره شمالی ادامه می دهیم

 آینده صنعت لوازم خانگی 
در پسابرجام
عباس هاشمی

دبی�ر انجم�ن صنای�ع لوازم 
خانگی  

یادداشت

 سیاست وزارت صمت 
بای��د ارتق��ای کیفیت، 
خدمات پس از فروش، 
مش��تری مداری و توس��عه صادرات لوازم 
خانگی باشد. همچنین در شرایط فعلی که 
دولت به دنبال اقتصاد بدون نفت اس��ت، 
آزادسازی ناگهانی واردات گزینه مطلوبی 
نخواهد بود؛ بنابراین برای واردات کالای 

نهایی باید یک فاصله زمانی منطقی...
ادامه در صفحه 3 

نسخه الکترونيك روزنامه را هر روز در س�ایتwww.tejaratonline.ir   و همچنين ما را در شبکه های اجتماعی  با آدرس tejaaratdaily@  دنبال کنيد

گروه بین الملل:یک مقام نظامی اسرائیلی تاکید کرد که حزب الله در هر نبردی در آینده با 
ارتش اسرائیل، احتمالا با تعداد زیادی از نیروهایش از مرزها عبور می کند. به نقل از سایت 
النشره، ژنرال اسحاق بریک، رئیس سابق کمیته شکایات ارتش رژیم صهیونیستی اظهار 
کرد: ارتش اسرائیل در مقایسه با حزب الله که هر لحظه برای شلیک روزانه هزاران موشک 
و خمپاره علیه جبهه داخلی اسرائیل آماده است، برای چنین درگیری آمادگی ندارد.ژنرال 
بریک با تاکید بر اینکه حزب الله در هر نبردی در آینده با ارتش اسرائیل احتمالا با تعداد 
زیادی از نیروهایش از مرزها عبور می کند، تجهیز و آمادگی ساکنان شهرک های شمالی 

سرزمین های اشغالی برای هر گونه درگیری آتی با حزب الله را خواستار شد.همچنین این 
مسؤول نظامی رژیم صهیونیستی تاکید کرد: جبهه داخلی که حدود ۱۰ میلیون تن در آن 
زندگی می کنند، به یک رسیدگی جدی نیاز دارد تا بتواند با هزاران موشک و خمپاره ای 
که از سمت حزب الله شلیک می شود، مقابله کند، این جبهه از جنگ سال ۱۹۴۸ تاکنون 
برای جنگ س��خت تری آماده نش��ده اس��ت.ژنرال بریک به این هش��دار بسنده نکرد و در 
ادامه از هرتزی هالیوی، رئیس س��تاد کل ارتش اس��رائیل خواس��ت یک ارتش قدرتمند و 

ویژه در سطح بالایی از حرفه ای گری و مهارت نظامی را ایجاد کند.

گروه اجتماعی:یک اپیدمیولوژیست ضمن تاکید بر لزوم 
رعایت برخی الزامات در بازگش��ایی مدارس، گفت: به 
نظر می رسد دچار خستگی از پاندمی شدیم و از آنجایی 
که عملکرد ویروس قابل پیش بینی نیست، ممکن است 
ه��ر اتفاق��ی رخ دهد. در عین حال رعایت پروتکل ها به 
ش��دت کاهش یافته، چرخش ویروس هم وجود دارد؛ 
همه این ها یعنی اینکه جامعه آبس��تن ابتای مجدد به 
یک خیزش اس��ت. دکتر حمید س��وری در گفت وگو با 
ایسنا، درباره آخرین وضعیت کرونا در کشور، با اشاره به 
کاهش شهرهای قرمز کرونایی گفت: دلیل این کاهش 
این اس��ت که معیار س��نجش ما در رنگ بندی ش��هرها 
اشتباه است و در نتیجه در قضاوت دچار خطا می شویم. 
در حال حاضر وضعیت کرونا در کشور در حالت نوسانات 
جزئی اس��ت؛ به طوری که نه روند کاهش��ی معنی داری 
قابل مشاهده است و نه روند افزایشی معنی دار. به نوعی 
در حالت نس��بتا با ثباتی قرار داریم. منتها نمی توان به 
ش��رایط موج��ود دل خوش کرد و امی��دوار بود که روند 
کاهش��ی ش��ده یا به همین صورت بماند زیرا اجتماعات 
انبوه را داشتیم و بعد از بازگشت به کشور در صورت عدم 
کنترل می توانند باعث انتقال و انتش��ار بیش��تر بیماری 
ش��وند و از طرفی هم ویروس مرتبا دارای جهش هایی 
خواه��د ب��ود و بر همین اس��اس احتمال دارد که دوباره 
واریانت های جدیدی داش��ته باش��یم که باعث ش��ود از 

حالت ثبات نسبی خارج شویم.

وضعیتموجودکروناشکنندهاست �
وی با بیان اینکه تا زمانیکه رس��ما در دنیا اعام پایان 
پاندمی نش��ود، ما هم باید هوش��یاری و نگرانی را داشته 
باشیم که وضعیت نامناسب شود، افزود: بنابراین اینکه تا 
دو روز مرگ میرمان کاهش یافته یا بستری مان کاهش 
می یابد، تصور کنیم که اپیدمی دارد تمام می شود یا تمام 
شده است، تصور غلطی است و بارها هم مسئولان امر 
این را تجربه کردند که با شتاب زدگی در گرفتن جشن 
پایان اپیدمی مجددا جامعه به دردسر می افتد. بنابراین 
وضعیت موجود کرونا ش��کننده اس��ت؛ به طوری که به 
لحاظ علمی احتمال افزایش و خیزش های بعدی وجود 
دارد، اما پیش بینی از ش��رایط آینده بس��یار دشوار است. 

زیرا بازیگر  اصلی ویروس است.س��وری با بیان اینکه 
به نظر می رسد متاسفانه دچار خستگی از پاندمی شدیم 
و بی تفاوتی بر متولیان امر حاکم ش��ده اس��ت، گفت: 
در نتیج��ه ما خیلی نقش��ی در وضعی��ت اپیدمی نداریم 
و وی��روس بیش��ترین نق��ش را دارد. از آنجای��ی هم که 
عملکرد ویروس قابل پیش بینی نیست، ممکن است هر 
اتفاقی رخ دهد. در عین حال اشتباهات انبوهی داریم، 
رعایت پروتکل ها به شدت کاهش یافته و همه این ها 
به این معناس��ت که هم فرد حس��اس داریم، در عین 
ح��ال چرخ��ش ویروس هم وج��ود دارد و پروتکل های 
بهداشتی هم رعایت نمی شود و همه این ها یعنی اینکه 
جامعه آبستن ابتای مجدد به یک خیزش است. وی در 
ادامه با اشاره به بازگشایی مدارس و دانشگاه ها، گفت: 
خوش��بختانه کودکان آنچنان گروه در معرض خطری 
نیس��تند یا حداقل ش��دت ابتا در آنها زیاد نیس��ت، اما 
کودکان می توانند حامل عامل بیماری زا شده و بیماری 
را گسترش دهند. توصیه ها خطاب به چند گروه است؛ 
خ��ود دانش آم��وزان طبیعتا بای��د رعایت کنند، با فردی 
ک��ه عائم��ی از بیماری دارد، ارتباط نداش��ته و فاصله 
را رعایت کنند، از ماس��ک اس��تفاده کنند، پروتکل های 
بهداشتی که از سوی آموزش و پرورش اعام می شود، 
رعایت کنند. متولیان مدرسه و اولیای مدرسه هم باید 
ش��رایط بیماریاب��ی را به صورت فع��ال برقرار کنند؛ به 
طوری که کودکان باید چک ش��وند و به محض اینکه 
عائمی در آنها دیده ش��د، حتما از دیگران جدا ش��ده 
و حداق��ل ب��ه مدت ۱۰ روز به مدرس��ه نروند. همچنین 
مراقبت شود که اگر اولیای دانش آموزان دچار بیماری 
هستند، مراقبت ها انجام شود، به خانواده ها اعام شود 
که در صورت دیدن عائم بیماری کووید از فرس��تادن 

فرزندان شان به مدرسه اجتناب کنند.

در ل���زومبرپای���ینظ���اممراقب���تکووی���د�۱۹
مدارس

سوری ادامه داد: در عین حال متولیان امر هم عمده ترین 
کاری که باید انجام دهند، این است که یک نظام مراقبت 
کووید ۱۹ در مدارس برپا کنند و این موضوع لازم است 
که اتفاق افتد. در این زمینه ما پیشنهادات و چارچوبی را 
به متولیان آموزش و پرورش ارائه دادیم؛ به این صورت 
که در سطح استان و شهرستان تیم های نظام مراقبت 
برقرار کنند و مرتبا هم شرایط را رصد کنند و هم مرتبا 
پایش کنند و به محض اینکه مواردی از طغیان بیماری 
در مح��ل ی��ا مدرس��ه ای رخ داد، اقدامات لازم را انجام 
دهند؛ به طوری که اگر در محله یا مدرس��ه ای طغیان 
رخ داد، شاید لازم باشد که بافاصله آن مدرسه خاص 
تعطیل شده و از انتشار بیماری به سایر مدارس و مناطق 
جلوگیری شود. بنابراین چارچوب کار تعریف شده است، 
منتها مشکلی که داریم این است که عما این موارد را 
به اجرا درنمی آوریم و زمانیکه دچار عوارض و مصیبت 
بع��د از آن می ش��ویم، باید هزین��ه هنگفتی خرج کنیم 
ت��ا مجددا به ش��رایط قبلی بازگردی��م. در حالی که اگر 
رویکردمان پیش��گیرانه باش��د، هم هزینه هایی که به 
دنبال خیزش رخ می دهد، کمتر اس��ت، هم جامعه مان 
س��الم تر خواهد بود و هم خیال مان راحت تر اس��ت که 
می توانی��م زندگ��ی در کنار اپیدمی را به صورت منطقی 
و فع��ال ادام��ه دهیم.وی تاکید ک��رد: زندگی عادی در 
کنار اپیدمی به این معنا نیس��ت که دس��ت روی دس��ت 
گذاش��ته و کاری نکنیم و در نهایت هم انتظار داش��ته 
باشیم که ویروس با ما راه بیاید، بلکه زندگی عادی در 
کنار پاندمی یعنی اینکه اقدامات لازم برای شناس��ایی 
بیم��اری، طغیان ه��ا و مراقب��ت از جامعه را انجام داده و 
در کنار آن زندگی عادی را هم داشته باشیم. متاسفانه 
به نظر می رسد که تفسیر نادرستی از زندگی عادی در 
کنار پاندمی یا اپیدمی در ذهن برخی مس��ئولان ایجاد 
شده و لازم است که ترمیم شود. تمام پروتکل هایی که 
تدوین ش��ده باید اجرا ش��ود، پروتکل ها فقط برای روی 

کاغذ نیست و باید اجرا شود.

یکاپیدمیولوژیستهشدارداد

وضعیتشکنندهکرونادرکشور

حزباللهدرنبردآتیازمرزهاعبورمیکند

تولیدبنزیندرکشورکاهشپیداکرد؛
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